
 
 

     
 

 
 

2022-01-15 

 
Minnesanteckningar  
 
Samrådsgruppen för Biosfärområde Kristianstads Vattenrike 
 
Måndagen den 8 november 2021, kl. 18.30  
 

 
 

1. Simon Lennartsson hälsade välkommen. 
 

2. Dagordning och minnesanteckningar från föregående möte godkändes. 
 

3. Biosfärprogrammet 50 år  
 
Johannas Mac Taggart, koordinator för nationella Biosfärprogrammet, berättade hur 
arbetet med biosfärområdena utvecklats sedan starten. I dagsläget finns det 727 
biosfärområden runt om i världen. Biosfärområdenas uppdrag är att bidra med kunskap 
och idéer till övriga områden. Sverige har bl.a. bidraget med konceptet 
biosfärambassadörer.  
2022 är det 50-årsjubileum med fokus på den vetenskapliga grunden och kraften av 
unga generationer.  
 
 

4. Händer i havet, Ulrika Hedlund  
 
Vattenvårdsförbundet utför den lagstadgade kontrollen av miljön i Hanöbukten och är en 
sammanslutning av kommuner och förtag. Kontrollen utgörs av två delar: 
 
Grundläggande kontrollprogram med kemiska och fysikaliska parametrar. 
Kompletterande undersökningar: 

 Växtplankton – antal och arter 
 Makroalger bl.a. blåstång, sågtång och gaffeltång 
 Miljögifter i sediment samt levande material  
 Bottenfauna  
 Provfiske (senaste 4-5 åren). Sammansättning och balans i fisksamhället. 

 
Generellt sätt ser statusen rätt bra ut, inga stora skillnader eller trender sen starten. Men 
vad då problemet? För att ta reda på mer har extra undersökningar gjorts i 
vattenvårdsförbundets regi 

 
- Provfiske 2013-14 - inga sårskador eller konstiga sammansättningar men 

huvudsakligen fisk under 38 cm. 
- Planktonundersökningar 2013 – normala resultat. 
- Botteninventeringar 2015-2016 – kartläggning av bottenmiljöer. 
- Fördjupade botteninventeringar i de delar som såg konstiga ut. Tittade även på 

bottenvegetation och fauna.  
- Mikroplast i blåmusslor 2017 - hittade plast men i nivå med andra 

undersökningar i landet. 
- Förekomst av algtoxiner - pågående. Samarbete med SLU. 

 



 
 

     
 

På gång… 
Nytt kontrollprogram  
Ev. undersöka kemisk status och eDNA. 
 
Frågor: 
Påverkan från stora företag tex Nymölla? 
Stora företag utför ytterligare undersökning. Nymölla undersöker tex tånglakesamhället. 
Ingen negativ påverkan påvisad. Inom kommunens verksamhet görs inga extra 
undersökningar.  
 
Har brunifieringen ökat eller minskat?  
Finns ej med i kontrollprogrammet. Kan eventuellt vara möjligt att följa upp mha 
satellitövervakning.   

 
 

5. Ändrade mötestider för samrådsgruppen 
Gruppen röstade enhälligt ja till förändringen att ha två möten utomhus och ett möte på 
Naturum per år. 
 

 
6. Provtagning av våtmarker i Vattenriket, Per Torstensson 

 
Våtmarker har många nyttor tex näringsretention, biologisk mångfald, 
grundvattenbildning, vattenhushållning, rekreation, biologisk produktion – näringsrikt 
vatten tillbaka till grödorna och produktion av kött. 
 
Totalt 60 -70 våtmarker som anlagts i Vattenrikets regi under åren.  
 
Per har två uppdrag: 
 

- Provtagningsrunda på 7 våtmarker, görs varannan vecka. 
 

- Uppföljning av ca 60 våtmarker. Minst ett besök. Kontakt med ägaren innan och 
efter för att diskutera nuvarande och framtida skötsel.  

 
Övergripande koll: 
• Vegetation 
• Bottenvegetation 
• Sedimentmängd 
• Fisk 
• Fågel  
• Vatttenprov – mäter turbiditet (grumlighet)  

 
 
Per visade vattenprover och bilder från sina besök 
 
 

7. Bioblitz, Carina Wettemark 
Inom projektet WWF-projektet, Bevara Östersjöns livskraft, kommer det genomföras en 
bioblitz (artjakt) den 22 maj. Platsen är området mellan Snickarhaken och Revhaken. 
Mer info kommer.  
 
 

8. Övriga frågor 
 

a. Naturum, Karin Magntorn 



 
 

     
 

Tryckt program för resten av året med bl.a. föredrag och filmvisning med Patrik 
Olofsson samt en massa kul aktiviteter till jul  
 
Vårprogrammet är satt och innehåller en del nyheter bl.a. natur för de minsta, 
guideturer med yoga och naturvägledare vid havet (fågelskådning, litterär 
strandvandring och skogsbad). Det blir även fladdermusvandring under 
naturnatten och musik i redet på nationaldagen. 
 
 

b. Biosfärkonferensen 2021, Åsa Pearce  
Årlig forskningskonferens tillsammans med högskolan. I år blir det ett fysiskt möte 
på Naturum. Konferensen är fullsatt.  
 
 

c. Friluftsplanen, Jenny Sahlström  
Jenny är sjuk men vill informera att hon hållit workshops och samråd både internt 
och externt kring friluftslivet i kommunen. En remissversion av friluftsstrategin och 
friluftsplanen kommer under våren. Har man tankar eller inspel kring friluftsliv är 
man välkommen att kontakta Jenny. 

 
 
d. Skåneleden – norr och söder, Håkan Östberg 

Det blir nya lägerplatser med vindskydd vid Lerjevallen. Troligen klara under våren 
2022. Vid skolskogen i Österslöv har Arknet gjort ett specialdesignat vindskydd 
som invigdes i slutet av sommaren. 
Till våren kommer det att finnas dricksvatten vid rastplatserna vid Ekenabben och 
Österslöv.   
Tredje och sista delen mot Drakamöllan är på gång och det blir även Skåneled till 
Degeberga. När det gäller lägerplatser söderut kommer det bli ett samarbeta kring 
Furubodas befintliga lägerplats. Det blir även en lägerplats i NR Friseboda.   
 
 

e. Braxen, Andreas Jezek 
Reduktionsfisket börjar närma sig sitt slut. I Oppmannasjön har man fiskat 80 av 
125ton och i Råbelöfssjön 150 av 250 ton. 
 
Inom projektet Dax för brax har man genomfört ett sensorisk test, två foodjam  
och ett meet up. Kommer att släppas en receptsamling och en film. 
 

 
9. Nästa möte. 7 mars  

 
10. Övriga frågor 

Naturskyddsföreningen fyller 100 år. Christer Neideman delar ut en sammanställning  
 

 
 
 

Pyret Ovesson  
Naturvårdsförvaltare, tel 072 - 467 82 39 
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